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Bankenplan  -  Uitvoering

Op 7 december 2012 werd door de Vlaamse Regering het bankenplan met maatregelen 
ter stimulering van de kredietverlening aan bedrijven goedgekeurd. Aanleiding voor het 
bankenplan waren de vastgestelde problemen inzake de kredietverstrekking aan kmo’s 
door enerzijds de moeilijke economische omstandigheden en anderzijds de strengere 
kapitaalvereisten voor financiële instellingen als gevolg van de Bazel III-regels.

Het bankenplan bestond uit vier pijlers. 

Ten eerste werd een structureel overlegorgaan gecreëerd tussen de Vlaamse overheid, 
de ondernemersorganisaties en de financiële sector, het zogenaamde high level 
bankenoverleg. De eerste vergadering vond plaats op 23 mei 2013. Het laatste overleg 
vond plaats op 29 april 2015, waarbij o.a. de situatie op de kredietmarkt werd besproken 
alsook de stand van zaken m.b.t. de uitvoering van het bankenplan.

Ten tweede werden acties naar voren geschoven die inspeelden op een aantal structurele 
problemen inzake de kredietverlening aan kmo’s. Zo werd vastgesteld dat kmo’s niet 
altijd gebruik maakten van de meest geschikte kredietvorm, alsook dat de kwaliteit van 
de ingediende kredietdossiers voor verbetering vatbaar was. 

Ten derde werd in een aantal maatregelen voorzien ter stimulering van financiering voor 
initiateven ter vergroening van de economie. 

Ten vierde werden instrumenten ontwikkeld om de nadelige effecten van de Bazel III-
regels op de langetermijnfinanciering te mitigeren. Het aangepaste Gigarantdecreet 
creëerde het legistieke kader voor o.a. het opzetten van kmo-fondsen. De banken 
engageerden zich in dat verband om 1,1 miljard euro aan langetermijnkredieten aan 
kmo’s te verstrekken.

De stand van zaken m.b.t. het bankenplan werd besproken in de commissie Economie op 
16 oktober 2014. Uit deze bespreking bleek o.a. dat de banken nog geen gebruik hadden 
gemaakt van de mogelijkheden tot het opzetten van kmo-fondsen en semi-publieke 
infrastructuurfondsen.

1. Wat is op heden de stand van zaken m.b.t. de uitvoering van het bankenplan? Graag 
een overzicht van de stand van zaken voor elke pijler.



2. Het bankenplan vloeide voort uit enkele vastgestelde problemen, die werden 
beschreven in de op 7 december 2012 door de Vlaamse Regering goedgekeurde nota 
VR 2012 0712 DOC.1269/1BIS. 

Hoe evalueert de minister op heden de stand van zaken m.b.t. de in de nota VR 
2012 0712 DOC.1269/1BIS beschreven pijnpunten?

3. Welke concrete resultaten kunnen worden vastgesteld m.b.t. de uitvoering van het 
bankenplan? 
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1. Het zesmaandelijks overleg tussen de ondernemersorganisaties, de financiële 
instellingen en de Vlaamse overheid over de evolutie op de kredietmarkt is een 
blijvend actiepunt. Het laatste high level bankenoverleg ging door op 9 september 
2015. Het verslag en de presentatie zullen via een mededeling op de Vlaamse 
Regering komen.

Pijler 2 ‘de kredietverlening aan kmo’s’ komt nog steeds aan bod bij iedere high level 
overleg. Febelfin had zich geëngageerd om de ondernemers te informeren over het 
correcte gebruik van het kaskrediet en hen naar de juiste vorm van korte 
termijnfinanciering te leiden. Daarom verspreidde Febelfin op 28 maart 2013 naar de 
verschillende financiële instellingen een omzendbrief en de bijbehorende checklist met 
knipperlichten voor mogelijk incorrect gebruik van het kaskrediet. Ook bieden de 
financiële instellingen alternatieven voor het kaskrediet aan. Tijdens de laatste high 
level overleg van 9 september werd afgesproken dat de sensibilisering verdergezet 
wordt en Febelfin hier op uitdrukkelijke vraag van Unizo nog extra inspanningen zou 
leveren om te zorgen dat ondernemers de juiste financieringsvorm gebruiken voor 
elke activiteit.

Om de kwaliteit van kredietdossiers te verhogen zijn al verschillende maatregelen 
genomen waaronder gesprekken met vertegenwoordigers van de cijferberoepen en 
het organiseren van verscheidene workshops en studiedagen. Ook worden de 
begeleidingsmogelijkheden die er zijn vanuit de Vlaamse overheid actief 
gecommuniceerd aan en door de banken.

In de pijler 3 ‘vergroening economie’ werd omtrent de groene waarborg na extra 
inspanningen (bijkomende communicatie en uitbreiding van de technologieënlijst) 
uiteindelijk beslist om de maatregel stop te zetten omwille van het niet gebruik van 
het specifieke instrument.

Het kader voor de energiebeleidsovereenkomst binnen het BEN-actieplan (Bijna-
Energieneutraal) werd op 18 januari 2013 goedgekeurd door de Vlaamse Regering. 
Tot nu toe hebben enkel Belfius en Triodos ingetekend op de 
energiebeleidsovereenkomst. ING had in mei 2014 aangegeven dit ook te doen, maar 
dit heeft tot nu toe nog niet tot concrete resultaten geleid.

Het actiepunt ‘langetermijnfinanciering’ (pijler 4) is gerealiseerd. Het gedeeltelijk 
infrastructuurinvesteringen en kwaliteitsvolle kmo-kredietportefeuilles via Gigarant is 
mogelijk. De regelgeving werd hiervoor aangepast. In het kader van het Bankenplan 
hadden de vier grootbanken zich ertoe geëngageerd om op zijn minst voor 1,1 miljard 
euro aan nieuwe kredieten op lange termijn te verstrekken. De vier grootbanken 
hebben driemaal voldaan aan hun engagement, namelijk 14.500 nieuwe lange termijn 
kredieten voor 3,048 miljard euro.

2. Een van de engagementen in het bankenplan was dat er op regelmatige basis overleg 
zou komen tussen de ondernemersorganisaties, de financiële instellingen en de 
Vlaamse overheid om de situatie en de knelpunten op de kredietmarkt te bespreken. 



Gezien de positieve feedback van de deelnemers en de bereikte oplossingen zal dit 
overleg behouden blijven.

Voor de items, die beschreven zijn in de door de Vlaamse Regering goedgekeurde nota 
VR 2012 0712 DOC.1269/1BIS, is intussen een oplossing gevonden. Toch blijft het 
noodzakelijk om de vinger aan de pols te houden en regelmatig samen te komen. 
Sowieso blijft de kredietverlening aan kmo’s een belangrijk zaak, zeker wanneer je 
weet dat bankfinanciering voor de meeste kmo’s de voornaamste mogelijkheid is om 
zich te financieren.

3. Zie antwoord op vraag 1.


